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Protokół Nr I/14 
 

          z pierwszej sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 1 grudnia 2014 roku w 
sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 14 do godz. 17.35. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 15 radnych, sołtysi,  
pan Zbigniew Janik – wójt elekt, członkowie Gminnej Komisji Wyborczej oraz pan 
Piotr Bębas – sekretarz gminy. 
Wykonując postanowienie Komisarza Wyborczego w Kielcach II I sesję nowo 
wybranej Rady Gminy Gnojno zwołała pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy 
(kserokopia postanowienia – w załączeniu). 
         Otwarcia pierwszej sesji VII kadencji dokonał radny senior – pan Marian Okraj. 
Powitał serdecznie wszystkich zebranych, po czym odczytał część proponowanego 

porządku I sesji: 

1. Otwarcie przez radnego seniora I sesji Rady Gminy Gnojno. 
2. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej nowo 

wybranym radnym zaświadczeń o wyborze. 
3. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej nowo 

wybranemu wójtowi zaświadczenia o wyborze. 
4. Złożenie ślubowania przez radnych Rady Gminy Gnojno. 
5. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
6. Przyjęcie porządku obrad. 

 
Do punktu 2-go. 
 
          Zaświadczenia o wyborze wszystkim nowo wybranym radnym (imiennie 
zgodnie z numeracją okręgów wyborczych) wręczył pan Ireneusz Klimczak – 
Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej. 
 
Do punktu 3-go. 
 
           Kontynuując realizację porządku obrad Przewodniczący Gminnej Komisji 
Wyborczej wręczył zaświadczenie o wyborze nowo wybranemu wójtowi. 
 
Do punktu 4-go. 
 
           Rotę ślubowania w brzmieniu: „Wierny Konstytucji i prawu 
Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować 
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godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców”, odczytał radny senior. 
Poinformował ponadto, że do słowa „ślubuję” można dodać zdanie: „Tak mi dopomóż 
Bóg”. 
Radni składali ślubowanie w kolejności alfabetycznej, zgodnie z odczytaną przez 
protokolanta listą obecności. 
 
Do punktu 5-go. 
 
           W punkcie piątym radny senior stwierdził, że na stan 15 radnych w sesji 
uczestniczy 15 radnych, wobec czego wszystkie podejmowane uchwały będą 
prawomocne. 
 
Do punktu 6-go.  
 
           Zgodnie z dyspozycją punktu szóstego radny Marian Okraj odczytał pozostałe 
punkty proponowanego porządku I sesji: 

7. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno. 
8. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno prowadzenia obrad. 
9. Wybór Wiceprzewodniczącego lub Wiceprzewodniczących Rady Gminy 

Gnojno. 
10. Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy Gnojno. 
11. Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy Gnojno. 

W związku z niezgłoszeniem uwag do wyżej odczytanego porządku przystąpiono do 
głosowania. 
„Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
 
D punktu 7-go. 
 
         Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno. 
 
         Kwestię wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego objaśnił sekretarz 
gminy. Stwierdził m.in., że zgodnie z art. 19 ustawy o samorządzie gminnym rada 
gminy  wybiera ze swego grona osoby do pełnienia wyżej wymienionych funkcji w 
głosowaniu tajnym. W związku z tym zaproponował, aby dokonać wyboru Komisji 
Skrutacyjnej po zgłoszeniu kandydatów na przewodniczącego i 
wiceprzewodniczącego rady. Kontynuując poinformował, że Komisarz Wyborczy w 
Kielcach I rozszerzył punkty dot. wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego 
o podpunkty, po czym je przytoczył. 
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          Następnie radny Wincenty Krawczyk zgłosił kandydaturę radnego Stanisława 
Wcisło na Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno (kandydat wyraził zgodę). Radny 
swoją propozycję uzasadnił w sposób następujący: kandydat posiada długoletni staż 
jako radny, wyższe wykształcenie, wrodzoną inteligencję i jest elokwentny. 
Kandydatów do Komisji Skrutacyjnej zgłosili: 
- radny Wincenty Krawczyk – Jadwigę Gubałę (wyraziła zgodę), 
- radny Stanisław Wesołowski – Marię Woźniak (wyraziła zgodę), 
- radna Maria Woźniak – Artura Patrzałka (wyraził zgodę). 
„Za” powołaniem Komisji Skrutacyjnej w ww. składzie głosowało 15 radnych. 
 
10-MINUTOWA PRZERWA W OBRADACH NA SPORZĄDZENIE KART DO 
GŁOSOWANIA. 
 
Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – radna Maria Woźniak – rozdała 
radnym przygotowane karty do głosowania zgodnie z listą obecności oraz objaśniła 
zasady dotyczące wyboru. Następnie radni podchodzili do urny i wrzucali karty do 
głosowania. 
Po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu sporządzono protokół z ustalenia wyników 
głosowania, który odczytała radna Maria Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Skrutacyjnej (protokół – w załączeniu).  
Uchwałę stwierdzającą wybór radnego - pana Stanisława Wcisło - na 
Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno, który w głosowaniu tajnym uzyskał 9 
ważnych głosów, odczytał wraz z uzasadnieniem sekretarz gminy – pan Piotr Bębas. 
„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała Nr I/1/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 8-go. 
 
           Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno prowadzenia obrad. 
           Po głosowaniu radny senior przekazał prowadzenie obrad nowo wybranemu 
Przewodniczącemu Rady Gminy, panu Stanisławowi Wcisło, który zajął miejsce za 
stołem prezydialnym. 
                                                                                             Przewodniczący posiedzenia 
 
                                                                                                   Marian Okraj 
                                                                                                   (radny senior) 
 
Radny Stanisław Wcisło podziękował za wybór i dodał, że oprócz miłego uczucia 
jakie zwykle towarzyszy takim chwilom zdaje sobie sprawę z tego, że jest to dosyć 
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poważny obowiązek. Kontynuując stwierdził, że liczy na to, iż obecna kadencja rady 
będzie wspólnym sukcesem a podjęte działania na rzecz gminy przyniosą widoczne 
efekty. 
Podsumowując zaznaczył, że w składzie osobowym rady również zaszły zmiany. 
Siedmioro radnych poprzedniej kadencji uzyskało mandat zaufania od wyborców na 
kolejną kadencję, niektórzy radni wrócili po małej przerwie, kolejni są sołtysami a 
teraz zostając radnymi zajęli miejsca po drugiej stronie sali oraz radni, którym 
powierzono ten mandat po raz pierwszy. Do tej ostatniej grupy należą: pani Bożena 
Segda – okręg Jarząbki, pani Jadwiga Gubała – okręg wyborczy Janowice 
Poduszowskie, Zawada oraz pan Kazimierz Ziółkowski reprezentujący okręg 
wyborczy Grabki Małe, Ruda. 
Pan przewodniczący kontynuując swoją wypowiedź pogratulował wyboru wszystkim 
radnym oraz panu wójtowi.  
 
Do punktu 9-go. 
 
           Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Gnojno. 
           Przewodniczący obrad stwierdził, że procedura wyboru Wiceprzewodniczącego 
jest taka sama, jak Przewodniczącego, po czym zgłosił na to stanowisko 
kandydaturę radnej Marii Woźniak (wyraziła zgodę). 
W celu uzupełnienia składu osobowego Komisji Skrutacyjnej (radna Maria Woźniak 
kandyduje na stanowisko Wiceprzewodniczącego) – radny Wincenty Krawczyk 
zgłosił Kazimierza Ziółkowskiego (wyraził zgodę). 
„Za” powołaniem Komisji Skrutacyjnej w składzie: Artur Patrzałek, Jadwiga Gubała i 
Kazimierz Ziółkowski głosowało 14 radnych, 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
 
10-MINUTOWA PRZERWA W OBRADACH NA SPORZĄDZENIE KART DO 
GŁOSOWANIA. 
 
Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – radny Artur Patrzałek – rozdał 
radnym przygotowane karty do głosowania zgodnie z listą obecności. 
Po wrzuceniu kart do urny,  ich wyjęciu i przeliczeniu Przewodniczący Komisji 
Skrutacyjnej odczytał protokół stwierdzający, że radna Maria Woźniak uzyskała 10 
ważnych głosów i została wybrana na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Gnojno 
(protokół – w załączeniu). 
Przewodniczący Rady Gminy Gnojno pogratulował radnej Marii Woźniak wyboru, 
która zajęła miejsce za stołem prezydialnym. 
Uchwałę stwierdzającą wybór radnej Marii Woźniak na Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Gnojno odczytał sekretarz gminy – pan Piotr Bębas. 



5 

 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała Nr I/2/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
Po głosowaniu pani wiceprzewodnicząca wygłosiła krótkie expose, w którym 
podziękowała za wybór na tak zaszczytne stanowisko. Kontynuując zapewniła, że z 
powierzonych obowiązków będzie się wywiązywać w sposób należyty oraz że będzie, 
jeżeli zajdzie taka potrzeba, wspierać pana przewodniczącego. Kończąc podkreśliła, że 
dzisiejszy wybór stanowi oznakę zachowania parytetu. 
Pan przewodniczący odnosząc się do ostatniej kwestii stwierdził, że rada wybrana na 
tę kadencję jest wyjątkowa, ponieważ jak nigdy dotychczas 1/3 jej składu stanowią 
kobiety.          
 
Do punktu 10-go. 
 
           Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy Gnojno. 
            Rotę ślubowania: „Obejmując urząd Wójta Gminy Gnojno, uroczyście 
ślubuję, że dochowam wierności prawu a powierzony mi urząd będę sprawował 
tylko dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców Gminy Gnojno”. „Tak 
mi dopomóż Bóg”, odczytał Przewodniczący Rady Gminy, pan Stanisław Wcisło. 
Podczas ślubowania pan wójt powtarzał wypowiadane przez przewodniczącego 
kwestie. 
Po ceremonii ślubowania pani wiceprzewodnicząca rady oznajmiła, że wójt staje się w 
tej sytuacji pełnoprawnym organem gminy oraz wręczyła panu wójtowi bukiet 
kwiatów, życząc wytrwałości i sukcesów. 
Następnie głos zabrał pan Zbigniew Janik gratulując radnym tego, że zostali obdarzeni  
przez wyborców mandatem zaufania. Natomiast sobie życzył dobrej współpracy z 
radnymi przez najbliższe 4 lata, mimo różnic i przynależności do różnych opcji 
politycznych. 
Ze swej strony obiecał, że zrobi wszystko, aby najpilniejsze potrzeby mieszkańców 
gminy były zaspokojone a Urząd Gminy stał się dla nich miejscem przyjaznym i 
otwartym. 
          Po wystąpieniu pana wójta pan przewodniczący obrad zawnioskował o 
wprowadzenie do porządku obrad (po punkcie 10) kolejnych punktów: 11 – wybór 
Komisji Rewizyjnej, 12 – wybór Komisji Planowania, Budżetu i Finansów, 13 – 
wybór Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej, Handlu i Usług oraz 
Ochrony Środowiska, 14 – wybór Komisji Zdrowia, Socjalnej, Oświaty i Kultury, 
15 – ustalenie miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Gnojno, 16 – 
ustalenie wysokości diet dla radnych, 17 – ustalenie wysokości diet dla sołtysów. 
Argumentując swój wniosek stwierdził m.in., że procedowanie nad ww. uchwałami 
zamknie pewien etap spraw organizacyjnych. 
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          Po tym stwierdzeniu głos zabrał radny Krzysztof Samburski i oznajmił, że 
porządek obrad został przyjęty w głosowaniu jawnym, dlatego nie można teraz 
dokonywać w nim żadnych zmian. Kontynuując swoją wypowiedź dodał, że z 
wyborem komisji należy poczekać, bo w radzie jest dużo nowych radnych, którzy nie 
wiedzą w jakiej komisji chcieliby ewentualnie pracować. Poza tym nie wiedzą, czym 
się dana komisja zajmuje. W związku z tym podczas dzisiejszej sesji należałoby im te 
sprawy objaśnić. Potem zaznaczył, że zaproponowana zmiana wskazywałaby na to, że 
mamy już drugą sesję a radni są wyłącznie maszynkami do głosowania. 
Kończąc zgłosił wniosek formalny o niewprowadzanie ww. punktów do porządku 
obrad dzisiejszej sesji. 
        W następnej kolejności głos zabrał radny Gustaw Treliński i stwierdził, że 
popiera swojego przedmówcę i zaproponował, żeby nowym radnym wyjaśnić 
wszystkie sporne kwestie dotyczące pracy stałych komisji rady, aby głosowali za ich 
wyborem w pełni świadomie. Reasumując zwrócił się z prośbą do przewodniczącego 
obrad o potraktowanie jego głosu jako wniosku formalnego. 
        Kontynuując rozpoczęty wątek radny Marian Okraj skonstatował, że nowa rada 
nie zebrała się po to, by patrzeć na zegarek. 
        Dla potwierdzenia, że wszystkie sprawy proceduralne w kadencji 2010-2014 
zostały rozstrzygnięte na I sesji rady radna Maria Woźniak poprosiła panią protokolant 
o przytoczenie porządku obrad tamtej sesji. 
        Następnie radny Krzysztof Samburski zadał pytanie, czy pan przewodniczący 
zamierza się odnieść do jego wniosku formalnego. 
        Pan przewodniczący poprosił, aby  nie wyprzedzać pewnych faktów, a podczas 
podejmowania poszczególnych uchwał zostanie przedstawiony zakres działania 
poszczególnych komisji. 
        Radny Krzysztof Samburski ponowił swój wniosek, wnosząc o zapis w protokole, 
że nie został on przegłosowany. 
         Następnie pani podinspektor przytoczyła porządek obrad I sesji Rady Gminy 
Gnojno w kadencji 2010-2014 z którego wynika, że w trakcie jej trwania dokonano 
wyboru składów osobowych stałych komisji rady. 
         Radna Maria Woźniak przytoczyła § 39 Statutu Gminy Gnojno mówiący o tym, 
jak należy postępować z wnioskami o charakterze formalnym. 
         Po wyczerpaniu listy mówców przewodniczący poddał pod głosowanie 
zgłoszony wcześniej wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkty od 11 do 17. 
Wyniki głosowania przedstawiają się w sposób następujący: 
- „za” wprowadzeniem punktu 11 głosowało 9 radnych, „przeciw” – 5, nie 
głosował – 1 radny; 
- „za” wprowadzeniem punktu 12 głosowało 9 radnych, „przeciw” – 5, nie 
głosował – 1 radny; 
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- „za” wprowadzeniem punktu 13 głosowało 9 radnych, „przeciw” – 5, nie 
głosował – 1 radny; 
- „za” wprowadzeniem punktu 14 głosowało 9 radnych, „przeciw” – 5, nie 
głosował – 1 radny; 
- „za” wprowadzeniem punktu 15 głosowało 9 radnych, „przeciw” – 4, nie 
głosowało – 2 radnych; 
- „za” wprowadzeniem punktu 16 głosowało 8 radnych, „przeciw” – 2, 
„wstrzymało się” od głosu – 2, nie głosowało – 3 radnych; 
- „za” wprowadzeniem punktu 17 głosowało 12 radnych, „wstrzymał się” od 
głosu 1, nie głosowało – 2 radnych. 
Po przeprowadzeniu powyższych głosowań ,  radny Krzysztof Samburski zwrócił się z 
prośbą o umieszczenie zapisu w protokole, że przewodniczący rozszerzył porządek 
obrad a jego wniosek formalny o niewprowadzanie dodatkowych punktów nie został 
poddany głosowaniu tuż po jego zgłoszeniu. 
 
PAN PRZEWODNICZĄCY ZARZĄDZIŁ 25-MINUTOWĄ PRZERWĘ W 
OBRADACH NA PRZYGOTOWANIE PROJEKTÓW UCHWAŁ. 
 
Po przerwie przewodniczący obrad zarządził głosowanie jawne nad zgłoszonym 
wcześniej wnioskiem formalnym radnego Krzysztofa Samburskiego dotyczącego 
punktów od 11 do 17 porządku obrad. Przewodniczący wyjaśnił przed głosowaniem, 
że jeżeli wniosek uzyska wymaganą większość wówczas rada nie będzie procedować 
nad przegłosowanymi punktami, natomiast jeżeli mniejszość – przystąpi do ich 
realizacji. 
Po tym stwierdzeniu wywiązała się następująca dyskusja: 
- Radny Krzysztof Samburski – proszę o zachowanie chronologii. Przecież zgłosiłem 
wniosek dużo wcześniej a pan mimo to rozszerzył ustalony porządek obrad. 
- Przewodniczący obrad – panie radny – myślę, że wszystko będzie tak, jak pan sobie 
życzy.   Jeżeli pana wniosek uzyska większość – efekt końcowy będzie zgodny z pana 
oczekiwaniami. 
- Radny Krzysztof Samburski – powiem to po raz ostatni, że wniosek formalny 
poddaje się pod głosowanie bezpośrednio po jego zgłoszeniu. Proszę nie udawać, że 

wszystko można jeszcze ugłaskać. Mnie chodzi o zasady i procedury, których pan 
po prostu nie zna. 
- Przewodniczący obrad – panie radny – znam procedury i dlatego żeby nie przeciągać 
dyskusji – proszę o przegłosowanie wniosku. 
- Radny Gustaw Treliński – prosiłbym, aby na następnej sesji przedstawić zapisy z 
dzisiejszych obrad w wersji papierowej i sprawdzić czy wszystko odbyło się zgodnie z 
procedurami. 



8 

 

- Przewodniczący obrad – panie radny – w poprzedniej kadencji nigdy pan nie miał 
wątpliwości, natomiast teraz widzę, że będzie pan je miał. Zapewniam pana, że w 
zapisach nie będzie żadnych uchybień. 
Wójt gminy poprosił raz jeszcze o współpracę podkreślając, że jest za tym aby obecna 
sesja zakończyła wszystkie sprawy organizacyjne, łącznie z powołaniem stałych 
komisji rady. 
Następnie przewodniczący przeprowadził głosowanie nad wnioskiem radnego 
Krzysztofa Samburskiego. 
„Za” wnioskiem głosowało 5 radnych, „przeciw” – 10.   
Z uwagi na powyższy wynik głosowania przewodniczący przystąpił do realizacji 
kolejnych punktów porządku obrad. 
 
Do punktu 11-go. 
 
            Wybór Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gnojno. 
             W celu przybliżenia radnym zadań i roli ww. komisji pani 
wiceprzewodnicząca – radna Maria Woźniak – przedstawiła jej zakres działania 
wynikający z § 62, 63, 64, 65 i 66 Statutu Gminy. 
Następnie pan przewodniczący precyzując omawiane zagadnienie oznajmił, że w skład  
Komisji Rewizyjnej wchodzi co najmniej 5 radnych, natomiast w skład pozostałych 
komisji – po 3 radnych. 
Sekretarz gminy dopowiedział natomiast, że rada wybiera członków komisji spośród 
radnych na okres kadencji, radny nie może być członkiem więcej niż dwóch komisji 
stałych, szczegółowe zasady dotyczące składu Komisji Rewizyjnej określa rozdział 9 
Statutu Gminy oraz, że przewodniczącego komisji rada wybiera spośród  członków 
komisji a zastępcę i sekretarza – komisja wybiera ze swojego grona (§ 56 Statutu 
Gminy).  Pan sekretarz kontynuując swoją wypowiedź omówił tryb wyboru członków 
i przewodniczących stałych komisji rady. 
Potem radny Wincenty Krawczyk zwrócił się z pytaniem do pana sekretarza, czy 
komisje są powoływane w głosowaniu jawnym, na które uzyskał odpowiedź 
twierdzącą (w tym miejscu sekretarz przytoczył § 40 Statutu Gminy). 
Kontynuując rozpoczęty wątek radna Maria Woźniak zapoznała radnych z  wybranymi 
paragrafami rozdziału 8 Statutu Gminy, dotyczącymi zakresu działania 
poszczególnych komisji. 
 
Kandydatów do Komisji Rewizyjnej zgłosili: 
 
- radny Stanisław Wcisło  - Mariana Okraja (wyraził zgodę), 
- radny Wincenty Krawczyk - Kazimierza Ziółkowskiego (wyraził zgodę), 
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(Radny Gustaw Treliński oznajmił, że jeżeli przewodniczący rady będzie zawsze 

korzystał z pierwszeństwa głosu, to nikt nie będzie pierwszy, tylko zawsze drugi, trzeci 

itd.) 
- radna Beata Boś   - Agatę Segdę i Jerzego Kwietnia (wyrazili zgodę), 
- radny Marian Okraj  - Gustawa Trelińskiego (nie wyraził zgody), 
- radny Krzysztof Samburski - Tomasza Pasternaka (wyraził zgodę). 
„Za” powołaniem Komisji Rewizyjnej w wymienionym składzie głosowało 14 
radnych, natomiast 1 radny „wstrzymał się” od głosu. 
W myśl § 56 Statutu Gminy radny Stanisław Wcisło zgłosił radnego Mariana Okraja 
na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
„Za” wymienioną kandydaturą głosowało 15 radnych. 
Uchwałę Nr I/3/14 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gnojno 
odczytał sekretarz gminy, pan Piotr Bębas. 
Uchwała o której mowa wyżej, stanowiąca wraz z uzasadnieniem załącznik do 
protokołu, została podjęta jednogłośnie („za” głosowało 15 radnych).  
 
Do punktu 12-go. 
 
           Wybór Komisji Planowania, Budżetu i Finansów Rady Gminy Gnojno. 
 
Kandydatów do Komisji Planowania, Budżetu i Finansów zgłosili: 
 
- radny Krzysztof Samburski - Stanisława Wesołowskiego (wyraził zgodę), 
- radny Artur Patrzałek  - Jadwigę Gubałę (wyraziła zgodę), 
- radny Gustaw Treliński  - Bożenę Segdę (wyraziła zgodę), 
- radny Stanisław Wesołowski - Marię Woźniak (wyraziła zgodę). 
Z uwagi na liczbę zgłoszonych kandydatów odbyło się odrębne głosowanie jawne nad 
każdą zgłoszoną kandydaturą. 
Wyniki głosowania: 
- „za” kandydaturą radnego Stanisława Wesołowskiego głosowało 15 radnych, 
- „za” kandydaturą radnej Jadwigi Gubały głosowało 15 radnych, 
- „za” kandydaturą radnej Bożeny Segdy głosowało 5 radnych, „przeciw” – 9,  
„wstrzymał się” od głosu – 1 radny, 
- „za” kandydaturą radnej Marii Woźniak głosowało 9 radnych, „przeciw” – 5, nie 
głosował – 1 radny. 
Biorąc pod uwagę wyniki głosowania „za” powołaniem Komisji w składzie: Stanisław 
Wesołowski, Jadwiga Gubała, Maria Woźniak głosowało 15 radnych. 
Korzystając z uprawnień wynikających z zapisów Statutu Gminy radny Wincenty 
Krawczyk zgłosił kandydaturę radnego Stanisława Wesołowskiego na 
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Przewodniczącego Komisji. Kandydat nie wyraził zgody i zgłosił na 
Przewodniczącego Komisji radną Marię Woźniak (kandydatka wyraziła zgodę). 
„Za” drugą kandydaturą głosowało 10 radnych, „przeciw” – 5. 
Kontynuując ten punkt porządku obrad sekretarz gminy odczytał uchwałę Nr I/4/14 w 
sprawie powołania Komisja Planowania, Budżetu i Finansów. 
„Za” podjęciem ww. uchwały, która wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
protokołu, głosowało 15 radnych. 
 
Do punktu 13-go. 
 
            Wybór Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej, Hadlu i Usług oraz 
Ochrony Środowiska Rady Gminy Gnojno. 
 
Kandydatów do wymienionej Komisji zgłosili: 
 
- radny Tomasz Pasternak - Gustawa Trelińskiego (wyraził zgodę), 
- radny Jerzy Kwiecień - Beatę Boś (wyraziła zgodę), 
- radny Kazimierz Ziółkowski - Wincentego Krawczyka (wyraził zgodę). 
„Za” powołaniem Komisji w wymienionym składzie głosowało 15 radnych. 
Zgodnie z § 56 Statutu Gminy, w myśl którego Przewodniczącego Komisji wybiera 
Rada spośród członków Komisji, radna Maria Woźniak zgłosiła na to stanowisko 
radną Beatę Boś (kandydatka wyraziła zgodę). 
„Za” kandydaturą, o której mowa wyżej, głosowało 15 radnych. 
Treść uchwały w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
Żywnościowej, Handlu i Usług oraz Ochrony Środowiska Rady Gminy Gnojno 
przedstawił pan Piotr Bębas – sekretarz gminy. 
„Za” podjęciem uchwały Nr I/5/14, która wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
protokołu, głosowało 15 radnych. 
 
 
Do punktu 14-go. 
 
          Wybór Komisji Zdrowia, Socjalnej, Oświaty i Kultury Rady Gminy 
Gnojno. 
 
Radny Tomasz Pasternak zgłosił następujących kandydatów do ww. Komisji: 
Artura Patrzałka, Bożenę Segdę, Krzysztofa Samburskiego (kandydaci wyrazili 
zgodę). 
„Za” powołaniem Komisji w wymienionym składzie głosowało 15 radnych. 



11 

 

Korzystając z zapisów statutowych radny Gustaw Treliński zgłosił na stanowisko 
Przewodniczącego Komisji radnego Krzysztofa Samburskiego, natomiast radna Maria 
Woźniak  - Artura Patrzałka (obydwaj kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie na 
to stanowisko). 
W związku ze zgłoszeniem dwóch kandydatów przewodniczący przeprowadził 
głosowanie jawne.  
Wyniki głosowania: 
- „za” pierwszym kandydatem głosowało 6 radnych, „przeciw” – 9; 
- „za” drugim kandydatem głosowało 9 radnych, „wstrzymało się” od głosu – 6 
radnych. 
W wyniku powyższego głosowania Przewodniczącym Komisji został wybrany radny 
Artur Patrzałek. 
Konsekwencją ww. głosowań było jednogłośne podjęcie uchwały w sprawie 
powołania Komisji Zdrowia, Socjalnej, Oświaty i Kultury Rady Gminy Gnojno, 
której treść przedstawił sekretarz gminy. 
Uchwała nr I/6/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 15-go. 
 
           Ustalenie miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Gnojno. 
W dyskusji na ww. temat udział wzięli: 
- Radny Marian Okraj zaproponował, aby pozostawić diety i wynagrodzenie wójta na 
dotychczasowym poziomie a do tematu powrócić po zapoznaniu się z budżetem na 
2015 rok. 
- Radny Jerzy Kwiecień wnioskował o podniesienie diet dla sołtysów do 200 zł (było 
120 zł), natomiast diet dla radnych do 300 zł (było 250 zł).  
- Przewodniczący obrad zasugerował, żeby się skupić na temacie nad którym rada 
obecnie proceduje czyli na wynagrodzeniu dla wójta. 
- W związku z tym radny Krzysztof Samburski postulował o przedstawienie 
wysokości wynagrodzenia, które zostało ustalone dla wójta gminy w poprzedniej 
kadencji. 
           Uchwałę w przedmiotowej sprawie, podjętą w dniu 27 września 2012 roku, 
odczytał sekretarz gminy. Wynika z niej, że miesięczne wynagrodzenie wójta składa 
się z następujących składników: 
- wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 5.000 zł, 
- dodatek funkcyjny w kwocie 1.500 zł, 
- dodatek specjalny stanowiący 25% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 
funkcyjnego w kwocie 1.625 zł, 
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- dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20% miesięcznego wynagrodzenia 
zasadniczego w kwocie 1.000 zł. 
Łączne wynagrodzenie miesięczne brutto wynosić będzie 9.125 zł.  
Ponadto, jak wynika z § 1 ust. 3 cytowanej wyżej uchwały, wójtowi przysługują 
również inne świadczenia wynikające z właściwych przepisów. 
         Po przedstawieniu uchwały przez pana sekretarza radny Marian Okraj wniósł o 
przegłosowanie wszystkich zgłoszonych wniosków. Natomiast radny Wincenty 
Krawczyk zabierając głos zadał retoryczne pytanie, czy 250 złotych diety dla radnego 
i 120 złotych diety dla sołtysa to jest mało? 
(W tym momencie pan przewodniczący po raz kolejny przypomniał, że w tej chwili 

omawiany jest punkt dot. ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla wójta gminy. W 

następnej kolejności wywiązała się dyskusja na temat, czy w ogóle należy zmieniać 

podjętą w 2012 roku uchwałę, skoro wysokość wynagrodzenia pozostaje taka sama. 
Wówczas radny Stanisław Wesołowski oznajmił, że uchwałę należy podjąć). 
Wpisując się w powyższą tematykę sekretarz gminy oświadczył, że w nowym 
projekcie uchwały nie zmieni się wysokość wynagrodzenia, które będzie wynosić 
9.125 zł brutto, natomiast zmieni się § 3, który otrzyma brzmienie: „Traci moc 
uchwała nr XXIII/153/12 Rady Gminy Gnojno z dnia 27 września 2012 r. w sprawie 
ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Gnojno”. 
Po omówieniu wszystkich kwestii dotyczących wynagrodzenia wójta – 
przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu, który 
przedstawił pan sekretarz. 
„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
Uchwała Nr I/7/14 stanowi wraz z uzasadnieniem załącznik do protokołu. 
 
 
 
Do punktu 16-go. 
 
           Ustalenie wysokości diet dla radnych. 
W dyskusji udział wzięli: 
- Radny Wincenty Krawczyk – popieram wniosek zgłoszony przez radnego Mariana 
Okraja. Jeszcze raz powtórzę swoje pytanie. Czy 250 zł to jest mało, żeby przyjść i 
trochę posiedzieć?  Przecież nasza gmina nie jest aż tak bogata, a robotnik żeby tyle 
zarobić musi się na budowie w Warszawie nieźle napracować. Poza tym trzeba mieć 
na uwadze opinię wyborców, którzy mieliby rację mówiąc, że dopiero przyszli i już 
sobie diety podnoszą. 
- Radny Krzysztof Samburski – przez 8 lat byłem radnym i muszę przyznać, że nie 
poznaję radnego Krawczyka, który się zmienił nie do poznania. Oczywiście 
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pozytywnie. Uważam że sołtysom, którzy wykonują tzw. „czarną” robotę i ponoszą 
koszty dojazdu, należy podnieść diety przynajmniej do 150 zł. 
- Radny Wincenty Krawczyk – byłem przez tyle lat radnym, ale nigdy nie zgłaszałem 
wniosków w sprawie podwyżki diet. Przecież jak komuś nie pasowało – to mógł nie 
kandydować. 
- Pani Helena Frankiewicz – chcę poinformować, że jak pan Janik był wójtem dieta 
dla sołtysów wynosiła 66% diety radnego. W poprzedniej kadencji, kiedy wójtem 
gminy była pani Jolanta Stachowicz, mieliśmy tylko 48%. 
- Pan Henryk Kasza – nigdy w przeszłości nie było tak dużych różnic między dietą 
radnego a dietą sołtysa. 
- Pani Maria Jabłońska – popieram to, co powiedzieli panowie Marian Okraj i 
Wincenty Krawczyk. Jestem sołtysem, mam małą prowizję, ale skoro gmina jest 
zadłużona jestem za tym, żeby nie podnosić żadnych diet. 
- Radny Gustaw Treliński – chciałem powiedzieć, odnosząc się do wypowiedzi 
mojego przedmówcy, że przychodzimy jako radni na sesje i posiedzenia żeby 
pracować, a nie posiedzieć i wziąć 250 zł diety. Bo za siedzenie nie należy nam się 
nawet 10 zł. Dlatego uważam, że diety radnych należy pozostawić na niezmienionym 
poziomie, natomiast diety sołtysów wyliczyć procentowo, zgodnie z propozycją 
zgłoszoną przez panią sołtys z Raczyc. 
- Radny Krzysztof Samburski – podtrzymuję swój wniosek, aby pozostawić diety 
radnych na niezmienionym poziomie, natomiast podnieść diety sołtysom. Z całym 
szacunkiem, ale sołtysi nie mają prawa głosu w tej kwestii. To my decydujemy. Jest 
jeszcze taka zasada, że dla jednego 200 zł – to jest mało a dla drugiego – dużo.  
- Przewodniczący obrad – chciałem uściślić, że sołtysi mają prawo głosu i mogą się 
wypowiadać, tylko nie mogą głosować. 
- Radny Jerzy Kwiecień – chciałem zobrazować zarobki sołtysa. Otóż jedna pani 
sołtys zebrała 170 zł podatku i otrzymała 17 zł prowizji. 
- Radny Marian Okraj – panie przewodniczący – proszę o przegłosowanie mojego 
wniosku w sprawie pozostawienia diet radnych na niezmienionym poziomie. 
Po wysłuchaniu wszystkich głosów w dyskusji przewodniczący poddał propozycje: 
radnego Mariana Okraja i Wincentego Krawczyka o pozostawienie diet radnych na 
niezmienionym poziomie pod głosowanie. 
„Za” ww. propozycją głosowało 15 radnych. 
 
Do punktu 17-go. 
 
           Ustalenie wysokości diet dla sołtysów. 
 Zgłoszono następujące propozycje: 
- Radny Jerzy Kwiecień – wnioskuję o podniesienie diety dla sołtysów o 80 zł (do 200 
zł). 
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- Radny Wincenty Krawczyk – wnioskuję o pozostawienie diety na niezmienionym 
poziomie. 
- Radny Gustaw Treliński – wnoszę o podwyższenie diety do 170 złotych czyli o 50 zł. 
Po wysłuchaniu wszystkich argumentów radny Jerzy Kwiecień wycofał swój wniosek 
i wniósł o podwyższenie diet dla sołtysów o 50 zł (było 120 zł; po podwyżce będzie 
170 zł). 
Natomiast radny Marian Okraj, mając na uwadze budżet gminy, postawił wniosek o 
podwyżkę diety do 150 złotych (o 30 zł). 
Pan wójt zaproponował, aby podwyższyć diety dla sołtysów do 170 złotych. 
Kontynuując przekonywał, że jest to kwota, która zadowoli wszystkich i jest 
najbardziej optymalna. 
Mając na uwadze powyższe przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie ustalenia  
diet dla sołtysów w wysokości 170 zł. 
„Za” wymienioną propozycją głosowało 15 radnych. 
Po głosowaniu sekretarz gminy przytoczył treść uchwały w przedmiotowej sprawie, 
podjętą 11 lutego 2011 roku. 
W wyniku polemiki i wymiany zdań, czy zmieniać zapisy w cytowanej wyżej uchwale 
czy podejmować nową, zdecydowano, zgodnie z sugestią pani wiceprzewodniczącej, o 
podjęciu całkiem nowej uchwały. 
W związku z tym sekretarz gminy odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości diet dla sołtysów wraz z uzasadnieniem. 
„Za” podjęciem uchwały w przytoczonej przez pana sekretarza wersji głosowało 15 
radnych. 
Uchwała Nr I/8/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
Po głosowaniu radna Maria Woźniak wniosła o rozszerzenie porządku obrad poprzez 
dodanie punktu 18 w brzmieniu: „Ustalenie diety dla Przewodniczącego Rady 
Gminy”. 
Kontynuując obrady przewodniczący poddał wniosek radnej Marii Woźniak pod 
głosowanie. 
„Za” wnioskiem głosowało 10 radnych, „przeciw” – nikt nie głosował, „wstrzymało 
się” od głosu – 4, natomiast 1 radny nie głosował w ogóle.  
Biorąc pod uwagę powyższy wynik głosowania wprowadzono do porządku obrad 
punkt 18 w brzmieniu, jak wyżej. 
 
Do punktu 18-go. 
 
           Ustalenie diety dla Przewodniczącego Rady Gminy. 
           W wyżej wymienionej kwestii głos zabrał pan Piotr Bębas, sekretarz gminy, i 
poinformował że Przewodniczącemu Rady Gminy przysługuje zryczałtowana 
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miesięczna dieta za wszystkie wykonywane przez niego czynności. Kontynuując 
dodał, że dieta ustalona w grudniu 2010 roku nie była zmieniana i wynosi 800 zł brutto 
oraz, że dieta przewodniczącego ulega zmniejszeniu o 20% za każdą nieobecność w 
posiedzeniu rady lub w dniu pełnienia dyżuru. 
Po złożeniu ww. wyjaśnień radny Wincenty Krawczyk zaproponował, aby pozostawić 
bez zmian dietę przysługującą przewodniczącemu. 
W związku z brakiem innych propozycji – propozycja zgłoszona przez pana radnego 
została przez przewodniczącego obrad poddana pod głosowanie. 
„Za” utrzymaniem zryczałtowanej miesięcznej diety przysługującej 
Przewodniczącemu Rady Gminy Gnojno na niezmienionym poziomie głosowało 15 
radnych. 
Po głosowaniu wiceprzewodnicząca rady - radna Maria Woźniak – wniosła o 
dostarczenie radnym projektu budżetu na 2015 rok. 
Przewodniczący rady oświadczył natomiast, że z uwagi na ograniczony czas wszystkie 
czynności związane z budżetem powinny być zrealizowane jak najszybciej. W 
związku z tym zasugerował, aby posiedzenie stałych komisji rady zwołać zaraz po 
otrzymaniu projektu budżetu. 
Wpisując się w powyższą tematykę oraz mając na uwadze stopień trudności 
poruszanego zagadnienia, radna Maria Woźniak zwróciła się do radnych z prośbą, aby 
każdy przed posiedzeniem zapoznał się z projektem budżetu. 
Przewodniczący obrad podsumowując oświadczył, że każdy radny otrzyma w dniu 
jutrzejszym projekt budżetu wraz z informacją o terminie odbycia wspólnego 
posiedzenia stałych komisji rady. 
Następnie głos zabrał sekretarz gminy i poinformował, że w dniu 11 grudnia br. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie w godz. od 10 do 12.30 odbędzie się 
spotkanie informacyjne dotyczące nowej perspektywy finansowej na lata 2014 – 2020 
z udziałem pracowników Świętokrzyskiego Urzędu Marszałkowskiego w Kielcach 
(kserokopia – w załączeniu). 
 
Do punktu 19-go. 
 
           W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad – 
przewodniczący rady gminy – pan Stanisław Wcisło dokonał zamknięcia I sesji w 
kadencji 2014-2018. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
      Protokolant:                                                                 Przewodniczący obrad: 
Barbara Czarnecka                                                                  Stanisław Wcisło  


